

ROZPORZĄDZENIE RADY MINISTRÓW

z dnia 2008 r.

zmieniające rozporządzenie w sprawie zasad wynagradzania i innych świadczeń przysługujących pracownikom urzędów państwowych zatrudnionym w gabinetach politycznych oraz doradcom lub pełniącym funkcje doradców osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe

Na podstawie art. 47¹ ust. 3 ustawy z dnia 16 września 1982 r. o pracownikach urzędów państwowych (Dz. U. z 2001 r. Nr 86, poz. 953, z późn. zm.¹⁾) zarządza się, co następuje:

§ 1. W rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 28 marca 2000 r. w sprawie zasad wynagradzania i innych świadczeń przysługujących pracownikom urzędów państwowych zatrudnionym w gabinetach politycznych oraz doradcom lub pełniącym funkcje doradców osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe (Dz. U. Nr 24, poz. 296, z późn. zm.²⁾) załącznik do rozporządzenia otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszego rozporządzenia.

§ 2. Przepisy rozporządzenia mają zastosowanie do wynagrodzeń należnych od dnia 1 stycznia 2008 r.

§ 3. Rozporządzenie wchodzi w życie z dniem ogłoszenia.

PREZES RADY MINISTRÓW

¹⁾ Zmiany tekstu jednolitego wymienionej ustawy zostały ogłoszone w Dz. U. z 2001 r. Nr 98, poz. 1071, Nr 123, poz. 1353 i Nr 128, poz. 1403, z 2002 r. Nr 1, poz. 18, Nr 153, poz. 1271 i Nr 240, poz. 2052, z 2005 r. Nr 10, poz. 71 i Nr 169, poz. 1417, z 2006 r. Nr 45, poz. 319, Nr 170, poz. 1218, Nr 218, poz. 1592 i Nr 220, poz. 1600 oraz z 2007 r. Nr 89, poz. 589.

²⁾ Zmiany wymienionego rozporządzenia zostały ogłoszone w Dz. U. z 2001 r. Nr 34, poz. 391, z 2003 r. Nr 33, poz. 265, z 2004 r. Nr 45, poz. 417, z 2005 r. Nr 34, poz. 307 oraz z 2006 r. Nr 38, poz. 260.

**TABELA STANOWISK, KWOT WYNAGRODZENIA ZASADNICZEGO I
DODATKU FUNKCYJNEGO ORAZ KWALIFIKACJI PRACOWNIKÓW**

L.p.	Stanowisko	Kwota w złotych		Wymagane kwalifikacje	
		wynagrodzenie zasadnicze	dodatek funkcyjny	wykształcenie	liczba lat pracy
1	2	3	4	5	6
1.	Szef gabinetu politycznego Prezesa Rady Ministrów	7.370	2.130	wyższe	7
2.	Szef gabinetu politycznego wiceprezesa Rady Ministrów, główny doradca Prezesa Rady Ministrów	6.690	2.030	wyższe	7
3.	Szef gabinetu politycznego ministra lub innego członka Rady Ministrów	6.070	1.810	wyższe	7
4.	Doradca w gabinecie politycznym Prezesa Rady Ministrów	4.460 – 5.510	-	wyższe	5
5.	Doradca w gabinecie politycznym wiceprezesa Rady Ministrów	3.990 – 5.340	-	wyższe	5
6.	Doradca w gabinecie politycznym ministra lub innego członka Rady Ministrów	3.640 – 4.720	-	wyższe	5
7.	Doradca lub pełniący funkcję doradcy osoby zajmującej kierownicze stanowisko państwowe inne niż wymienione w lp.1-3	3.480 – 4.260	-	wyższe	5
8.	Asystent polityczny Prezesa Rady Ministrów, wiceprezesa Rady Ministrów, ministra lub innego członka Rady Ministrów oraz innej osoby zajmującej kierownicze stanowisko państwowe	2.590 – 3.170	-	wyższe	2

Uzasadnienie

Projekt rozporządzenia Rady Ministrów zmieniającego rozporządzenie z dnia 28 marca 2000 r. w sprawie zasad wynagradzania i innych świadczeń przysługujących pracownikom urzędów państwowych zatrudnionym w gabinetach politycznych oraz doradcom lub pełniącym funkcje doradców osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe (Dz. U. Nr 24, poz. 296, z późn. zm.), został opracowany w celu umożliwienia dokonania podwyżek wynagrodzeń pracowników objętych przepisami rozporządzenia.

W myśl art. 15 ust. 1 pkt 3 ustawy budżetowej na rok 2008 z dnia 23 stycznia 2008 r. (Dz. U. Nr 19, poz. 117) średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń dla pracowników państwowej sfery budżetowej objętych niemnożnikowymi systemami wynagrodzeń ustala się w wysokości nie niższej niż 102,3 %.

Projekt rozporządzenia zawiera tabelę określającą podwyższone kwoty wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego pracowników, które wzrastają od 2,3% do 2,6 % w stosunku do stawek obowiązujących od stycznia 2006 r.

Nowe kwoty wynagrodzenia zasadniczego będą obowiązywać od dnia 1 stycznia 2008 r., bowiem zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz. U. Nr 110, poz. 1255, z późn. zm.), podwyższenie wynagrodzeń dla pracowników państwowej sfery budżetowej następuje w ciągu trzech miesięcy po ogłoszeniu ustawy budżetowej, z wyrównaniem od dnia 1 stycznia danego roku.

Powyższe uzasadnia, aby rozporządzenie weszło w życie z dniem ogłoszenia, co nie narusza zasad demokratycznego państwa prawa (art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych - Dz. U. z 2007 r. Nr 68, poz. 449).

OCENA SKUTKÓW REGULACJI

1. Podmioty, na które oddziałuje akt normatywny

Projekt rozporządzenia dotyczy pracowników urzędów państwowych zatrudnionych w gabinetach politycznych oraz doradców lub pełniących funkcje doradców osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe.

2. Wpływ regulacji na rynek pracy, konkurencyjność gospodarki i przedsiębiorczość, w tym na funkcjonowanie przedsiębiorstw oraz na sytuację i rozwój regionów

Wejście w życie przedmiotowej regulacji nie będzie miało wpływu na rynek pracy, konkurencyjność gospodarki i przedsiębiorczość, w tym na funkcjonowanie przedsiębiorstw oraz na sytuację i rozwój regionów.

3. Wpływ regulacji na sektor finansów publicznych

Podwyżki wynagrodzeń będą realizowane w ramach kwot na wynagrodzenia ujętych w ustawie budżetowej na rok 2008 z dnia 23 stycznia 2008 r. (Dz. U. Nr 19, poz. 117).

Kwoty wynagrodzeń w poszczególnych częściach budżetowych uwzględniają wzrost wynagrodzeń od 1 stycznia 2008 r. zgodnie z ustawą z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz. U. Nr 110, poz. 1255, z późn. zm.).

4. Konsultacje społeczne

Projekt rozporządzenia był przekazany do uzgodnień międzyresortowych i konsultacji z centralami związkowymi: OPZZ, KK NSZZ „Solidarność” i Forum Związków Zawodowych oraz organizacjami pracodawców: Business Centre Club – Związek Pracodawców, Polska Konfederacja Pracodawców Prywatnych Lewiatan, Konfederacja Pracodawców Polskich, Związek Rzemiosła Polskiego.

Projekt rozporządzenia uwzględnia uwagi zgłoszone przez Rządowe Centrum Legislacji, Ministra Finansów, Ministra Infrastruktury i Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji dotyczące głównie skorygowania w załączniku minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego dla doradcy; powyższa kwota powinna wynosić 3.990 zł.

Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych pozytywnie oceniło kierunek zmian legislacyjnych w zakresie wzrostu wynagrodzeń, zaznaczając jednocześnie, iż proponowany przyrost wynagrodzeń nie jest wystarczający. Zmiana wynagrodzeń przewidziana w projekcie określona jest na poziomie poniżej 3 %, a więc niewiele większa od poziomu inflacji.

Odnosząc się do opinii OPZZ należy mieć na uwadze, że zaproponowane w projekcie kwoty wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego uwzględniają ustalony w ustawie budżetowej na rok 2008 średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń dla pracowników państwowej sfery budżetowej objętych niemnożnikowymi systemami wynagrodzeń.

Uwag do projektu nie zgłosił Związek Rzemiosła Polskiego; pozostali partnerzy społeczni nie przekazali swojej opinii.

Zgodnie z art. 5 ustawy z dnia 7 lipca 2005 r. o działalności lobbingowej w procesie stanowienia prawa (Dz. U. Nr 169, poz. 1414) projekt został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. Nie wpłynęło zgłoszenie zainteresowania projektem rozporządzenia, w trybie określonym przepisami tej ustawy.

5. Zgodność z prawem Unii

Przedmiotowe rozporządzenie nie jest objęte zakresem prawa Unii Europejskiej.

Projekt rozporządzenia nie wymaga notyfikacji Komisji Europejskiej.